
Finansudvalget

Til: Finansministeren

Dato: 22. november 2012

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

Aktstk. 27
Aktstykke om kreditfacilitet til SAS
Af finansministeren (Bjarne Corydon)

§ 7 Samrådsspørgsmål A
Vil ministeren redegøre for indholdet af aktstykket og herunder oplyse følgen-
de:
– Hvor stor en andel af den samlede økonomiske forpligtelse ved SAS-red-

ningsplanen har den danske stat påtaget sig?
– Hvor stor en andel af den samlede økonomiske forpligtelse ved SAS-red-

ningsplanen har de private ejere af SAS påtaget sig?
– Hvor stor en andel af den samlede økonomiske forpligtelse ved SAS-red-

ningsplanen har de private kreditorer, som SAS skylder penge, påtaget
sig?

– Hvordan står den andel af forpligtelserne ved SAS-redningsplanen, som
henholdsvis staterne, de private ejere og de private kreditorer har påtaget
sig, i forhold til deres ejerandel eller i forhold til de lån, som de har ydet
SAS?

– Mener ministeren, at der med den seneste redningsplan for SAS er skabt
sikkerhed for, at selskabet kan blive konkurrencedygtigt?

– Er SAS med den seneste redningsplan gjort klar til et evt. salg, og er der
potentielle købere til SAS?

– Da SAS i foråret 2010 fik en kapitaludvidelse, skete det med løfte om at
SAS ville foretage sig det fornødne for at blive et konkurrencedygtigt sel-
skab. Ministeren bedes i den forbindelse oplyse, hvad der gik galt, og hvil-
ke lovede initiativer man lod være med at gennemføre på daværende tids-
punkt.

På udvalgets vegne

Marianne Jelved
formand
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